
 

Zápis zo zasadnutia Akreditačnej rady UNIZA 
 
Dátum zasadnutia: 29.11.2024, 10:00 hod. 
Miesto zasadnutia: zasadacia miestnosť rektora UNIZA/hybridne 
 
Prítomní: prof. Ing. Ján Čelko, CSc., prof. Ing. Anna Križanová, PhD., prof. Ing. Alena 
Otčenášová, PhD., doc. Ing. Stanislava Strelcová, PhD., prof. Ing. Branislav Mičieta, PhD.  
 
Online: Bc. Martina Magulová, Ing. Peter Čerňan, PhD., Dr.h.c. Ing. Peter Fodrek, PhD., prof. 
Ing. František Schlosser, CSc., doc. Ing. Miroslav Hrnčiar, PhD., prof. Ing. Martin Klimo, PhD., 
prof. Ing. Antonín Kazda, CSc., prof. Ing. Róbert Čep, PhD.   
 
Ospravedlnení: prof. Ing. Pavol Rafajdus, PhD., prof. Ing. Jaroslav Belás, PhD. 
 
Pozvaní: doc. Ing. Michal Koháni, PhD., PhDr. Matúš Formánek, PhD., doc. Ing. Miriam 
Jankalová, PhD. 
 
Program rokovania: 
1. Otvorenie a schválenie programu zasadnutia Akreditačnej rady UNIZA. 
2. Zmena štandardov pre habilitačné konanie a inauguračné konanie. 
3. Zmena štandardov pre učiteľské študijné programy. 
4. Proces transformácie FHV. 
5. Zmeny v smerniciach VSK. 
6. Činnosť AR UNIZA v roku 2025. 
7. Pracovné skupiny pri AR UNIZA.  
8. Rôzne. 
 
Ad 1. 

 
Šieste zasadnutie Akreditačnej rady UNIZA (ďalej len „AR UNIZA“) v roku 2024 bolo 
realizované hybridne. Rokovanie otvorila prorektorka pre vzdelávanie a 1. podpredsedníčka 
AR UNIZA prof. Ing. Anna Križanová, CSc. Podľa prezenčnej listiny konštatovala, že v súlade 
s čl. 11 ods. 2 smernice č. 210 Štatút AR UNIZA je AR UNIZA uznášaniaschopná – prítomní: 
13 členovia, ospravedlnení: 2. Následne členov AR UNIZA informovala o návrhu programu 
rokovania a požiadala o jeho schválenie.  
 
AR UNIZA sa aklamačným hlasovaním vyjadrila takto: 
hlasovali: 13;   za: 13;   proti: 0;   zdržal sa: 0 
AR UNIZA jednomyseľne schválila návrh programu 6. zasadnutia AR UNIZA. 

 
Ad 2. 

Prof. Križanová členov AR UNIZA informovala o zmenách, ktoré boli vykonané 
v Štandardoch pre habilitačné a inauguračné konanie (SAAVŠ) a sú účinné od                       
1. novembra 2024. Štandardy sú zverejnené na webovej stránke SAAVŠ (link: 
https://saavs.sk/sk/standardypre-habilitacne-konanie-a-inauguracne-konanie/). Zmeny sa 
týkajú najmä rozdelenia konaní (inauguračné konanie a habilitačné konanie) a personálneho 
zabezpečenia odboru habilitačného a inauguračného konania. 
Ďalej uviedla, že UNIZA je povinná zosúladiť svoj vnútorný systém a pravidlá uskutočňovania 
habilitačného a inauguračného konania do 12 mesiacov od nadobudnutia účinnosti zmeny 
štandardov.  

 
 

https://saavs.sk/sk/standardypre-habilitacne-konanie-a-inauguracne-konanie/


 

Ad 3. + Ad 4. 

 
V danom bode programu prof. Križanová informovala členov AR UNIZA o povinnosti UNIZA 
zosúladiť učiteľské študijné programy (zmeny sú uvedené v Štandardoch pre študijný 
program - SAAVŠ), ktoré sú uskutočňované na FHV, aj keď ich UNIZA bude poskytovať jeden 
rok (do ukončenia procesu transformácie FHV). 
Uviedla, že v novembri 2024 sa zúčastnila online konferencie SAAVŠ, na ktorej získala 
informácie od podpredsedu výkonnej rady prof. Matloviča o tom, že v prípade „dobehu 
študijných programov“ UNIZA nepotrebuje získať aj súhlas MŠVVaM SR, ale proces 
zosúladenia musí byť splnený.   
Následne privítala PhDr. Matúša Formánka, PhD., prodekana FHV pre kvalitu a rozvoj, 
(povereného vykonávaním funkcie prodekana pre vzdelávanie a marketing), ktorý v rámci 
svojej prezentácie (bude zaslaná členom AR UNIZA spolu so zápisom) opísal:  
 
a) zmeny v učiteľských ŠP vplyvom úpravy Štandardov SAAVŠ  

(účinné od 1.9.2024, link: https://saavs.sk/wp-content/uploads/2024/08/Standardy-pre-SP-
25072024-final-web-1.pdf): 

 
b) obsahové zmeny v učiteľských ŠP vplyvom vyhlášky 244/2019 o sústave študijných 

odborov  
(link: https://static.slov-lex.sk/pdf/prilohy/SK/ZZ/2019/244/20230201_5510036-2.pdf)  

 
Po ukončení prezentácie prof. Križanová členom AR UNIZA znovu prezentovala proces 
transformácie Fakulty humanitných vied. 

 
V rámci diskusie sa riešil počet študentov na FHV. Prof. Klimo, vychádzajúc z prezentácie 
prodekana FHV, navrhol zmeniť názov predmetu Digitálne technológie vo vzdelávaní na 
Informačné technológie vo vzdelávaní a ponúkol pomoc pri koncipovaní osnov.  

 
Ad 5. 

 
V danom bode programu prof. Križanová informovala o navrhovaných zmenách vo 
vnútorných predpisoch UNIZA, ktoré sa týkajú vnútorného systému kvality: 
 
A. Návrh Dodatku č. 5 k smernici č. 209 Študijný poriadok pre 1. a 2. stupeň VŠ štúdia na 

UNIZA. 
B. Návrh Dodatku č. 4 k smernici č. 210 Štatút Akreditačnej rady UNIZA. 
C. Návrh Dodatku č. 7 k smernici č. 204 Pravidlá pre vytváranie, úpravu, schvaľovanie 

a zrušenie študijných programov na UNIZA. 
 
V zmysle úpravy je potrebné, aby boli návrhy dodatkov najskôr prerokované vo Vedeckej rade 
UNIZA, následne ich schvaľuje AR UNIZA, pričom návrh Dodatku č. 5 k smernici č. 209 
v zmysle zákona o VŠ schvaľuje aj Akademický senát UNIZA. 

 
A. Návrh Dodatku č. 5 k smernici č. 209 Študijný poriadok pre 1. a 2. stupeň VŠ štúdia na 

UNIZA: 
 

• Navrhované zmeny sa týkajú štúdia podľa individuálneho študijného plánu, 
zjednotenia počtu kreditov pre externú a dennú formu štúdia, nového kontrolného 
procesu v 1. roku štúdia v Bc. stupni štúdia v zimnom semestri, taxatívneho výpočtu 
osôb poskytujúcich semináre, cvičenia a laboratórne práce. 

https://saavs.sk/wp-content/uploads/2024/08/Standardy-pre-SP-25072024-final-web-1.pdf
https://saavs.sk/wp-content/uploads/2024/08/Standardy-pre-SP-25072024-final-web-1.pdf
https://static.slov-lex.sk/pdf/prilohy/SK/ZZ/2019/244/20230201_5510036-2.pdf


 

• Členovia AR UNIZA nemali pripomienky k navrhovaným zmenám. Zmeny sa predložia 
na prerokovanie VR UNIZA.  

 
B. Návrh Dodatku č. 4 k smernici č. 210 Štatút Akreditačnej rady UNIZA: 

 

• Prof. Križanová uviedla, že Štatút UNIZA sa bude v budúcnosti prerábať vo väčšom 
rozsahu. Zároveň dodala, že navrhované zmeny sa týkajú článkov, ktoré stanovujú 
základné kritériá na kandidáta pre nomináciu za člena AR UNIZA a kritériá pre 
nomináciu študenta UNIZA na kandidáta za člena pracovnej skupiny AR UNIZA. 
Uviedla, že zmena kritérií neznižuje kvalitu vnútorného systému a že kritériá pri 
študentoch sa upravili z dôvodu odporúčania pracovnej skupiny SAAVŠ. Pridané 
kritérium bolo prebraté z hodnotiacej správy PS SAAVŠ. 

• V rámci diskusie sa riešili najmä otázky týkajúce sa členstva v AR UNIZA a skráteného 
pracovného úväzku, ako aj stanoveného pomeru medzi internými a externými členmi 
AR UNIZA. Ďalej sa riešili kritériá u študentov – ľahko skontrolovateľný prospech + kto 
a akým spôsobom bude kontrolovať navrhované kritérium: spoločenská 
angažovanosť, poznanie príslušnej legislatívy, schopnosť komunikácie súčasne voči 
študentom aj pedagógom a akceptácia študentskou obcou. Prof. Križanová 
odpovedala, že študentov si navrhne študentská obec a návrhy predloží predseda 
akademického senátu na základe schválenia študentskou časťou AS fakulty/UNIZA.  

• Členovia AR UNIZA sa v rámci diskusie dohodli, že v prípade vyššie uvedeného kritéria 
pri študentoch sa vypustia slová „spoločenská angažovanosť“, k ostatným 
navrhovaným zmenám nemali pripomienky. Zmeny sa predložia na prerokovanie VR 
UNIZA.   

 
C. Návrh Dodatku č. 7 k smernici č. 204 Pravidlá pre vytváranie, úpravu, schvaľovanie 

a zrušenie študijných programov na UNIZA: 
 

• Prof. Križanová informovala, že Pracovná skupina SAAVŠ upozornila na náročný 
proces schvaľovania, ako aj množstvo štruktúr vo VSK. Kolégium rektora opakovane 
upozorňuje na zložitosť procesov VSK. Z týchto dôvodov pristúpila k úprave tejto 
smernice a k zmene procesov v nej nastavených. Súčasne pripomenula, že na základe 
rozhodnutia AR UNIZA zo dňa 26.4.2024 bola zrušená pôsobnosť Rady garantov 
fakulty/Univerzitnej rady garantov vo všetkých procesoch VSK. 

• Ďalej členom AR UNIZA podrobnejšie vysvetlila zefektívnené procesy, ktoré sa týkajú 
vytvárania ŠP, akreditácie ŠP, vytvárania ŠP – zmeny názvu ŠP, zosúlaďovania, úpravy 
a zrušenia ŠP. Uviedla, že tieto procesy sa dokumentujú v informačnom systéme 
akreditacia.uniza.sk a následne ich prorektor pre informačné systémy doc. Koháni 
preklopí do IS Akreditačnej rady UNIZA – ISAR. 

• Predmetom diskusie boli predovšetkým otázky týkajúce sa vytvárania nového 
študijného programu – vypracovanie podnetu, zámeru a návrhu nového ŠP a ich 
obsahová stránka, rozdiel medzi podnetom a zámerom, pojem autorita z praxe, jej 
začlenenie v procese a vypracovanie stanoviska, požiadavky praxe a profilácia 
študentov, objektívne posúdenie podnetu na vytvorenie nového ŠP, potreba 
zjednodušenia a nastavenia jasného a zrozumiteľného procesu.  

• Navrhované zmeny sa predložia na prerokovanie VR UNIZA.  

 
Po prerokovaní návrhov dodatkov k jednotlivým smerniciam na zasadnutí VR UNIZA budú 
návrhy dodatkov k uvedeným smerniciam zaslané členom AR UNIZA, hlasovanie bude 
prebiehať formou per rollam. 

 

 



 

Ad 6. 

 
V danom bode programu prof. Križanová uviedla, že sa pripravuje metodické usmernenie k 
práci v IS akreditacia.uniza.sk. Oboznámila členov AR s rámcovým plánom činnosti na r. 2025: 

• január – marec 2025: proces úpravy a vytvárania študijných programov (aj zmena 
názvu), zosúlaďovanie HK a IK, zosúlaďovanie učiteľských programov, 

• apríl 2025: posudzovanie Akreditačnou radou UNIZA, 

• máj – jún 2025: periodické schvaľovanie študijných programov 1. a 3. stupňa VŠ štúdia, 

• jún – júl  2025: posudzovanie Akreditačnou radou UNIZA, 

• september – október 2025: rušenie študijných programov. 

 
Taktiež uviedla, že sa pripraví nové metodické usmernenie (v súčasnosti ide o MU č. 6/2021) 
a jeho súčasťou budú nové procesné dokumenty, ktoré sa vytvoria v súlade s procesmi 
upravenými v smernici č. 204 Pravidlá pre vytváranie, úpravu, schvaľovanie a zrušenie 
študijných programov na UNIZA. Dodala, že aktuálne procesné dokumenty sú už dostupné 
v informačnom systéme: akreditacia.uniza.sk. Predmetom diskusie bol formulár pre autoritu 
z praxe.  
 
Ad 7. 
 
Prof. Križanová členov AR UNIZA informovala o tom, že začiatkom roka 2025 sa budú 
schvaľovať pracovné skupiny AR UNIZA. Zároveň dodala, že zloženie pracovných skupín 
bude totožné ako pri zosúlaďovaní študijných programov a v prípade potreby sa bude 
aktualizovať.  
 
Ad 8. 
 
V bode Rôzne prof. Križanová uviedla, že Ústav znaleckého výskumu a vzdelávania UNIZA 
informoval o možnosti vytvoriť nový študijný program s názvom Súdne 
inžinierstvo. Dodala, že riaditeľa ÚZVV informovala o postupe, ktorý je potrebné v tomto 
prípade uskutočniť.   
 
V závere prof. Križanová poďakovala prítomným členom AR UNIZA za účasť a za ich aktívnu 
prácu, popriala pekné vianočné sviatky, všetko dobré do nového roka 2025 a zasadnutie 
ukončila.  

 

 

 

 
  prof. Ing. Ján Čelko, CSc., v. r.  

          predseda Akreditačnej rady UNIZA 

 
 
 
 
 
V Žiline, dňa 9.12.2024 
 
 
Zapísala: JUDr. Renáta Šebestová, tajomníčka AR UNIZA 


